

The Application of POLICY I.5 entitled
"Positions in the Senior Executive
Category"

Because of the representational duties of the Heads of Posts, because of the need to provide services to the travelling public in both official languages, and because of certain supervisory requirements, all those appointed as Head of Post will be expected to be bilingual. This provision is also extended in the majority of circumstances to all those who are expected in the course of their duties to assume the functions of the Head of Post in his/her absence.

NOTE: This provision is not applicable to those who are exercising age-exempted or long-service entitlements, unless the Deputy Head determines that the bilingual requirements of a particular function must be completely satisfied at the time of posting. (See the Application of Policy IV.2.1, IV.4 and IV.5 below)

SECTION II: THE FULL PARTICIPATION OF BOTH OFFICIAL LANGUAGE COMMUNITIES IN THE PUBLIC SERVICE OF CANADA

No adjustments necessary.

SECTION III: THE ORGANIZATION OF LINGUISTIC RESOURCES WITHIN THE PUBLIC SERVICE OF CANADA

The Application of POLICY III.1 entitled
"The Language Requirements of a Position:
Function and Description"

Because of the nature of the personnel system in departments with operations abroad, these departments are not

Application de la POLITIQUE I.5 intitulée
"Postes de la catégorie de la haute
direction"

Tous les chefs de mission devraient être bilingues étant donné leurs fonctions de représentation, la nécessité d'assurer des services au public voyageur dans les deux langues officielles et des fonctions de surveillance. Cette disposition s'étend aussi, dans la plupart des cas, à tous ceux qui, dans le cadre de leurs fonctions, sont censés assumer les fonctions du chef de mission en l'absence de ce dernier.

NOTE: Cette disposition ne vise pas ceux qui sont exemptés en raison de leur âge ou de leurs longs états de service, sauf si le sous-chef décide que les exigences d'une fonction en ce qui a trait à l'utilisation des deux langues officielles doivent être rencontrées au moment de l'affectation (voir l'application des Politiques IV.2.1, IV.4 et IV.5 ci-dessous).

SECTION II: PLEINE PARTICIPATION DES DEUX PRINCIPALES COLLECTIVITES LINGUISTIQUES AU SEIN DE LA FONCTION PUBLIQUE DU CANADA

Aucun ajustement n'est nécessaire.

SECTION III: ORGANISATION DES RESSOURCES LINGUISTIQUES AU SEIN DE LA FONCTION PUBLIQUE DU CANADA

Application de la POLITIQUE III.1 intitulée
"Exigences linguistiques d'un poste:
fonction et description"

Dû à la nature du système de personnel des ministères qui exercent des activités à l'étranger, ces ministères ne sont pas